
MEDLEMSFORSLAG

Majbritt Mamsen (C2) og Jesper Schou Hansen (V) har den 26. maj 

2008 anmodet om at følgende forslag sættes på dagsordenen til Børne- 

og Ungdomsudvalgets møde den 4. juni 2008:

"Vi ønsker en drøftelse af følgende forhold på Brønshøj Skole:

- den senere tids voldsepisoder på skolen som følge af den voldsomme 

stigning i elevtallet efter lukning af Voldparkens Skole samt større 

søskende fra københavnermodellen, som søger skolen. Hvad gør 

skolen for at stimulere disse nye børn på skolen? og hvilke initiativer 

kan vi som politikere tage for at komme volden på skolerne til livs?

- det nye opbyggede underskud på skolen

- status på til- og afgang af elever på skolen

- resultaterne af det konsulentarbejde, der er udført på skolen."

Redegørelse fra forvaltningen:

Spørgsmål 1:

Aktuelle tiltag på Brønshøj Skole

Bestyrelsen på Brønshøj Skole og skolens ledelse inviterer alle •

forældre til møde den 10. juni kl. 19 med henblik på at orientere 

forældre om nuværende og igangsatte initiativer.
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Brønshøj Skole vil ved alle alvorlige hændelser/situationer •

mellem børn og unge rette henvendelse til forældrene samme 

dag, efterfulgt af et møde med skolens ledelse.

Brønshøj Skole fortsætter med en udvidet gårdvagtordning (har •

været gennemført de sidste 6 uger) i frokostpausen til at dække 

Brønshøj Torv og de omkringliggende veje ved skolen.

Brønshøj Skole indkalder 4. – 7. årgangs forældre til en •

temaaften om unge og ungdomskultur med skolens SSP-

medarbejder – afvikles fra 2. juni 2008 og frem.

Brønshøj Skole afsætter flere ressourcer til AKT-opgaver og •

lign. opgaver for i højere grad at fastholde uro- og 

konfliktskabende elever i skoletilbuddet, samtidig med at alle på 

skolen oplever en tryg hverdag.

Enkelte elever, som er vanskelige at fastholde i et traditionelt •

skoleforløb og som er konfliktskabende og har en meget 

uhensigtsmæssig skoledag og fritid, tages op til drøftelse i den 

lokale SSP ledergruppe eller i skolens samarbejde med Børne- 

og Familieteamet i Brønshøj/Husum

Der er etableret en ”hotline” mellem skolen og Københavns •

Politi Station Bellahøj og lokalpolitiet i Brønshøj/Husum

Ledelsen på Brønshøj Skole oplyser, at den i det sidste år har 

registreret en stigning i antallet af sager på skolen og især uden for 

skolen, hvor eleverne bruger vold, trusler og udviser anden uacceptabel 

adfærd (”dummebøder”). Ledelsen oplever dog ikke, at skolens to-

sprogede elever og ny elever fra Voldparken Skole er 

overrepræsenteret i disse sager. Efter ledelsens opfattelse afspejler 

antallet af sager skolens procentuelle elevsammensætning mellem 

etnisk danske elever og to-sprogede elever.

Skolens indsats overfor to-sprogede elever er tidligere beskrevet i svar 

til borgerrepræsentationsmedlem Majbritt Mamsen (C2) ultimo 

december 2007.

Ovenstående konklusion er begrundet i nedenstående data:

Registrede AKT-sager i skoleåret 2007/2008

AKT-vejledere (med uddannelse) i alt 3

Indskoling 5 ugentlige lektioner
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Mellemtrin 5 ugentlige lektioner

Udskoling 5 ugentlige lektioner

Indskoling Mellemtrin Udskoling

etnisk 

danske 

to-

sprogede

etnisk 

danske 

to-

sprogede

etnisk 

danske 

To-

sprogede

Enkeltpersoner

Antal sager 10 0 10 2 7 8

Grupper mindre end 5 

– 6

Antal sager 0 0 0 0 1 0

Klasser Ikke opgjort på 

etnicitet

Ikke opgjort på etnicitet Ikke opgjort på etnicitet

Antal sager 3 3 1

Delkonklusion:
I forbindelse med opgaveløsningen (antallet af sager) indenfor AKT er der i indskolingen og på

mellemtrinnet ikke registreret en overvægt af københavnermodelelever eller to-sprogede ved 

visitationen i forhold til antallet af etnisk danske elever. På mellemtrinnet er fordelingen af sager 

identisk med den procentuelle elevfordeling mellem to-sprogede elever og etnisk danske elever på 

skolen.

I udskolingen er der en overvægt af sager med to-sprogede elever. Materialet dækker dels over 

sager med etnisk danske pigegrupper og dels over individuelle sager med 3 to-sprogede drenge. 

Opgørelse over antal københavnermodelelever og deres søskende i forhold til det samlede 
antal to-sprogede elever på skolen

0. årgang 2007/2008 skolestart 1. august 2007
Der er pt. 12 elever under Københavnermodellen - heraf har 7 søskende på skolen - i alt 10 

søskende fordelt på følgende årgange

Årgang Antal Indskrevet før 
01-08-07

Antal Indskrevet efter 
01-08-07

1 2 22-05-2007

01-08-2006

2 1 01-08-2007

3 1 01-12-2005

1 22-08-2007

4 1 02-03-2006

5 2 14-12-2005

24-02-2005

6 1 01-08-2007

7 1 09-12-2005
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I alt 7 Indskrevet før 
01-08-07

3 Indskrevet efter 
01-08-07

1.årgang 2007/2008 skolestart 1. august 2006 
Der er pt. 11 elever under Københavnermodellen - heraf har 5 søskende på skolen - i alt 6 søskende 

fordelt på følgende årgange

Årgang Antal Indskrevet før 
01-08-06

Antal Indskrevet efter 
01-08-06

0 1 01-08-2007

2 1 01-08-2007

3 1 11-01-2006

4 1 07-09-2007

6 1 09-11-06-2007 1 01-08-2007

I alt 2 Indskrevet før 
01-08-07

4 Indskrevet efter 
01-08-07

På Brønshøj Skole er der indskrevet 23 elever under Københavnermodellen, heraf har 12 

søskende på skolen (i alt 16 søskende) - fordelt med 9 søskende indskrevet før 

Københavnermodeleleverne og 7 efter Københavnermodeleleverne er indskrevet.

Samlet antal to-sprogede elever pr. dags dato: 154

Samlet antal to-sprogede elever pr. dags dato i Kbh. - 

modellen:

23

Samlet antal to-sprogede elever uden for Kbh. - modellen: 131

Samlet antal søskende til Kbh. - elever indskrevet før Kbh.. eleverne: 9

Samlet antal søskende til Kbh.. - elever indskrevet efter Kbh. eleverne: 7

Delkonklusion:
På Brønshøj Skole udgør antallet af to-sprogde elever, der er indskrevet som følge 

af skolens inddragelse i Københavnermodellen, i alt 7 søskende ca.5,3 % af de to-

sprogede elever på skolen, og under 1 % af skolens samlede antal elever. Der er 

ikke registreret sager med disse 7 søskende.

Der spørges, hvilke initiativer, der kan tages politisk for at komme 

volden til livs.

Forvaltningen er ikke bekendt med enkeltstående initiativer eller en 

kombination af initiativer, der i sig selv vil medvirke til at komme 

volden på skolen til livs. 

Det er politisk vedtaget, at skolerne skal have en anti-mobbepolitik, og 
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en sådan har Brønshøj Skole også. Mobning er ofte et trin på vejen 

mod egentlig vold. Denne tilgang til arbejdet med mobning er næppe 

den mest hensigtsmæssige, fordi den tager udgangspunkt i problemer 

og dermed en fokusering på en irettesættende og sanktionerende 

pædagogik over for børnene. Forvaltningen anser en trivselspolitik, der 

tager udgangspunkt i en anerkendende pædagogik over for børnene, 

for langt mere fremmende for et sundt børnemiljø. Forvaltningen vil 

kunne belyse dette yderligere til drøftelse i udvalget ved en senere 

lejlighed, hvis udvalget ønsker det.

 

Spørgsmål 2.

Ved budgetlægningen for budgetåret 2007 var ledelsen bekendt med, 

at det samlede resultat for regnskabet året 2007 ville udvise et negativt 

resultat. Det afgørende mål for ledelsen i 2007 har været, at skolen 

ikke genererede underskud indenfor driftsperiodens sidste 5/!2.

Det kan konstateres, at forbruget i de sidste 5/12 er steget ca. 616.000,- 

i forhold til det budgetterede.

Det forventes at skolens driftsaktiviteter er i balance med skolens 

budget i regnskabsåret 2008.

Nedenstående faktorer har haft indflydelse på afvigelsen.

Udgifter i forbindelse med medarbejderes arbejdsophør har ikke •

været forudset og indregnet. 3 lærere der alle ønskede at gå på 

pension med udgangen af december 2007 medførte en 

merudgift på kr. 150.784.

Udgifter til ekstra hjælp i forbindelse med et meget krævende •

barn i børnehaveklassen med sukkersyge. Skolen har fået tildelt 

15 timer/uge som handikaphjælp, men har valgt at dække 

25t/uge (er helt nødvendigt), med en samlet merudgift på kr. 

65.931,-

Skolen indgik en aftale om ansættelse af børnehavepraktikanter •

i den tro, at dette som tidligere var udgiftsneutralt. Dette var en 

fejl, og den med medførte en merudgift på kr. 50.733,-

Skolen ansatte en ny administrativ leder pr. 1. august der dog •

valgte at forlade stillingen indenfor prøvetiden pga. personlige 

forhold med en lønudgift på kr. 120.219,- til følge. Det har i 

næsten hele perioden været nødvendigt at dække opgaverne af 

konstitueret administrativ leder som har krævet vikardækning.

En medarbejder har været langtidssygemeldt de sidste 2 år med •

forventet frivillig afsked pr. 30/7 2007, hvilket ikke skete efter 

involvering af medarbejderens faglige organisation. 

Medarbejder er nu sat til afsked ved udgangen af august 2008. 

På grund af fejl fra skolens side er der ikke ydet refusion fra 

juli, og vi har fået afslag fra refusionsgruppen merudgift på kr. 

128.668,-
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Tidligere medarbejder havde en ældre ukendt aftale med •

skolens tidligere ledelse om udbetaling af gammelt overarbejde, 

hvilket medførte et lønkrav på kr. 35.368,-

Da det har været meget svært at besætte 2 fuldtidsstillinger på •

mellemtrinnet med kvalificerede lærere der kunne honorere 

fagligheden i opgaveløsningen, har skolen ansat 4 4’de års 

studerende til at dække de 2 stillinger. Dette har været en 

pædagogisk succes men har givet en merudgift på ca. kr.  

25.000,- (4 halvtidsstillinger i stedet for 2 på fuld trin – men 

dog 3 løntrin lavere)

Deltidssygemeldinger i perioden har udløst er merudgift på kr. •

40.000,-

Det skal bemærkes, at der stadig er uafsluttede refusionssager, som 

skolen ikke kan bebrejdes er uafsluttede. Afslutningen af disse sager vil 

kunne bidrage positivt til skolens økonomiske status.

Spørgsmål 3

I nedenstående skema er en opgørelse over, hvor mange børn der er 

ind- og udmeldt af skolen de seneste tre skoleår. Med henblik på at 

kunne vurdere, om gennemtrækket af elever på Brønshøj Skole er 

stort, er anført tilsvarende tal fra Korsager og Bellahøj Skole. Fra 

Korsager er der ikke tal fra skoleåret 2005/2006.

Forvaltningen har ikke inden for svarfristen kunnet lave en 

bydækkende sammenligning.

Det er forvaltningens vurdering, at gennemtrækkes på de tre skoler er 

typisk for hele distrikt Vanløse Brønshøj. Dog er tilgangen i 

indeværende skoleår påvirket af den forestående lukning af 

Voldparkens Skole.
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Skoleår elevtal indmeldt udmeldt elevomsætning i procent

2005/2006 759 65 39 14

2006/2007 779 68 35 13

2007/2008 810 60 39 12

Skoleår elevtal indmeldt udmeldt elevomsætning i procent

2005/2006 585

2006/2007 619 32 31 10

2007/2008 668 134 40 26

Skoleår elevtal indmeldt udmeldt elevomsætning i procent

2005/2006 556 64 74 25

2006/2007 487 45 56 21

2007/2008 479 75 45 25

Brønshøj Skole

Korsager Skole

Bellahøj Skole

Spørgsmål 4

Konsulentfirmaet Per Bøjlund arbejder stadig med at forbedre 

samarbejdsforhold og samarbejdsrelationer på skolen. Konsulenten er 

blevet bedt om at udarbejde en kort status til brug for besvarelse af 

spørgsmålet. Denne eftersendes. 

Forvaltningen vil fremlægge en samlet status for forholdene på 

Brønshøj Skole for udvalget i oktober 2008. 


